

Financial Inclusion Task Force Meeting (FITF) 31st Meeting

1st of October 2026

St. Regis Saadiyat Island Resort, Abu Dhabi - United Arab Emirates (UAE)

الاجتماع الحادي والثلاثون فريق العمل الإقليمي لتعزيز الشمول المالي في الدول العربية 1 أكتوبر 2026

فندق سانت ريجيس جزيرة السعديات - أبو ظبي، دولة الإمارات العربية المتحدة

Meeting Schedule		برنامج الاجتماع
09:00 – 09:30	<u>Opening Remarks:</u> - Welcoming Remarks by the AMF's Director General & Chairman of the Board. - Welcoming Remarks by H.E Fatma Al-Jabri - Assistant Governor of CBUAE. - Chair of the Meeting from the Central Bank of Yemen. - Group Photograph	<u>الكلمات الافتتاحية:</u> - كلمة ترحيبية من سعادة المدير العام رئيس مجلس الإدارة - صندوق النقد العربي - كلمة ترحيبية من سعادة فاطمة الجابري - مساعد محافظ مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي. - كلمة ترحيبية من رئيس الاجتماع البنك المركزي اليمني. - صورة جماعية
09:30 – 10:15	<u>1st Session: Responsible AI for Inclusive Finance</u> This session will examine the role of artificial intelligence in enhancing the delivery, accessibility, and quality of financial services while focusing on the policy, regulatory, and governance frameworks required to ensure the responsible, transparent, fair, and accountable use of AI within the financial sector. <u>Suggested speakers:</u> - AMF - Hong Kong University - Qatar Central Bank - Central bank of Jordan	<u>الجلسة الأولى: الذكاء الاصطناعي المسؤول من أجل التمويل الشامل</u> تتناول هذه الجلسة دور الذكاء الاصطناعي في تحسين تقديم الخدمات المالية وتعزيز الوصول إليها وجودتها، مع التركيز على الأطر التنظيمية والسياسية وأطر الحوكمة اللازمة لضمان الاستخدام المسؤول والشفاف والعاقل والخاضع للمساءلة لتقنيات الذكاء الاصطناعي في القطاع المالي. <u>المتحدثون المقترحون:</u> - صندوق النقد العربي - جامعة هونغ كونغ - مصرف قطر المركزي - البنك المركزي الأردني

10:15 – 11:00	<u>2nd Session: Open Finance, FinTech and Innovation</u> This session will explore how Open Finance, FinTech, and digital innovation are transforming financial ecosystems by expanding access to innovative financial products and services, fostering competition and interoperability, and enabling customer-centric financial solutions, while highlighting enabling regulatory frameworks and implementation experiences. <u>Suggested speakers:</u> • World Bank • AMF • Central Bank of the UAE • Central Bank of Bahrain • Central Bank of Oman	<u>الجلسة الثانية: التمويل المفتوح والابتكارات المالية</u> تستعرض هذه الجلسة كيف يسهم التمويل المفتوح والتكنولوجيا المالية والابتكار الرقمي في تطوير المنظومة المالية من خلال توسيع الوصول إلى المنتجات والخدمات المالية المبتكرة، وتعزيز المنافسة وقابلية التشغيل البيني، وتمكين حلول مالية أكثر تركيزاً على احتياجات العملاء، مع استعراض الأطر التنظيمية الداعمة والتجارب التطبيقية. <u>المتحدثون المقترحون:</u> • البنك الدولي • صندوق النقد العربي • مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي • مصرف البحرين المركزي • البنك المركزي العُماني
11:00 – 11:15	<u>Coffee Break</u>	<u>استراحة قهوة</u>
11:15 – 12:00	<u>3rd Session: Access to Finance for MSMEs</u> This session will explore innovative policies and financing solutions that improve MSMEs' access to finance and support entrepreneurship, job creation, and inclusive economic growth. <u>Suggested speakers:</u> • BTCA and AMF • Central Bank of Iraq • Central Bank of Egypt • Bank Al-Maghrib	<u>الجلسة الثالثة: تعزيز وصول المشروعات متناهية الصغر والصغيرة والمتوسطة إلى التمويل</u> تستعرض هذه الجلسة السياسات والحلول التمويلية المبتكرة التي تسهم في تحسين وصول المشروعات متناهية الصغر والصغيرة والمتوسطة إلى التمويل، بما يدعم ريادة الأعمال، وخلق فرص العمل، وتحقيق النمو الاقتصادي الشامل. <u>المتحدثون المقترحون:</u> • صندوق النقد العربي وتحالف الدفع الرقمي • البنك المركزي العراقي • بنك المركزي المصري • بنك المغرب

12:00– 13:00	4th Session: Way forward & Committee Workplan Speakers: AMF and Arab countries • Discussion of next two meeting topics & papers • Development of Regional Digital Financial Literacy Index • Survey on mapping the Supply and Demand Sides of Financial Inclusion in Arab Countries • Meeting evaluation survey	الجلسة الرابعة: التوجهات المستقبلية وخطة عمل اللجنة المتحدثون: صندوق النقد العربي والدول العربية • مناقشة الموضوعات وأوراق العمل المقترحة للاجتماعين المقبلين • إحاطة حول مؤشر التثقيف المالي الرقمي في الدول العربية • استبيان حول المواءمة بين جانبي العرض والطلب للشمول المالي في الدول العربية • استبيان تقييم الاجتماع
13:00 – 14:30	Lunch Break	استراحة غداء
14:30 – 17:00	5th Session: Workshop on Financial Health and Measurement indicators The workshop will examine practical approaches to defining and measuring financial health at the national level. The session will also discuss data collection, national benchmarking, and the integration of financial health indicators into financial inclusion strategies and policymaking. Suggested Speakers: • UN Secretary-General's Special Advocate for Inclusive Finance for Development (UNSGSA)	الجلسة الخامسة: ورشة عمل حول الصحة المالية ومؤشرات قياسها تستعرض ورشة العمل المناهج العملية لتعريف الصحة المالية وقياسها على المستوى الوطني. كما تناقش الجلسة آليات جمع البيانات، ووضع المعايير المرجعية الوطنية، ودمج مؤشرات الصحة المالية في استراتيجيات الشمول المالي وعمليات صنع السياسات. المتحدثون المقترحون: • المبعوث الخاص للأمين العام للأمم المتحدة المعني بالصحة المالية
Conclusion of the Meeting		اختتام الأعمال